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Folketingets Finansudvalg
Christiansborg

Finansministeren

23. juni 2009
Endeligt svar på Finansudvalgets spørgsmål nr. 5 af 19. juni 2009
(Aktstykke 180, § 7).

Spørgsmål:
Hvilken energistandard forventes det, at de kommende nye sygehusbyggerier vil 
have? Er det korrekt, at man for at holde de økonomiske rammer har været nødt 
til at acceptere en lavere energistandard end det, der oprindelig var lagt op til? 

Svar:
Det er med de fastlagte investeringsrammer for de prioriterede projekter forudsat, 
at regionerne gennemfører byggerierne med moderne og energieffektive løsninger. 
Det fremgår også af regeringens foreløbige tilsagnsudmeldinger fra januar 2009. 

Det bemærkes, at den beregningstekniske arealpris, som ekspertpanelet har lagt til 
grund ved fastlæggelsen af investeringsrammerne, er 27-29.000 kr./m² (29.000 
kr./m² for universitetssygehuse), ekskl. moms. 

Med venlig hilsen

Claus Hjort Frederiksen
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